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Omluveni: prezenční listina  

 

Hosté:  prezenční listina 

 

Schůzi zahájil předseda VEZ J. Bauer ve 13.00 hod. Připomněl, že schůze byla svolána 

na základě usnesení č. 60, přijatého na 9. schůzi, konané dne 13. ledna t. r. Pozvánky byly všem 

včas rozeslány a návrh pořadu mají poslanci k dispozici. Předseda J. Bauer dal hlasovat  

o pořadu schůze, poslanci souhlasili /hlasování 12–0–0 je zachyceno v příloze/. 

 

Schválený návrh pořadu 
1. Informace o pozicích, které bude Česká republika zastávat na jednání Evropské rady 

v Bruselu dne 4. února 2011 

2. Sdělení předsedy 

3. Různé 

 

1. Informace o pozicích, které bude Česká republika zastávat na jednání Evropské 

rady v Bruselu dne 4. února 2011 

 

Př. J. Bauer přivítal na schůzi výboru předsedu vlády ČR RNDr. Petra Nečase  

a předal mu slovo, aby informoval o pozicích, které bude ČR zastávat na zasedání Evropské 

rady v Bruselu dne 4. února 2011. 

Premiér P. Nečas informoval, že na zasedání Evropské rady budou diskutována  

4 témata: 1) energetika a inovace, 2) finanční stabilita a krizové řízení v oblasti financí,  

3) posílená spolupráce v oblasti patentů a 4) rozšiřování Schengenského prostoru a uvedl 

k nim následující informace. 

Ad 1) Evropská unie potřebuje integrovaný a propojený trh s  energií. Důraz je 

kladen na implementaci 3. liberalizačního balíčku. Debata bude vedena také o způsobu 

financování některých projektů, a to jak ze soukromých zdrojů, tak ze zdrojů EU.  

K dosažení energetické účinnosti o 20 % do roku 2020 musí být standardy součástí 

veřejných zakázek na nové veřejné budovy a služby. Premiér P. Nečas uvedl, že ČR 

podporuje roli veřejného sektoru v energetice a distribuci elektrické energie.  

Důležitá je větší společná koordinace členských států v oblasti energetiky. Členské 

státy se vyzývají, aby od 1. ledna 2012  informovaly Komisi o všech nových i dvoustranných 

dohodách uzavřených v oblasti energetiky se třetími zeměmi.  

Dlouhodobým cílem v oblasti energetiky je snížení emisí skleníkových plynů o 80 – 

90 % do roku 2050 oproti roku 1990. ČR podporuje rozvoj jaderné energie, jejíž produkce 

nevytváří emise skleníkových plynů. K tomuto tématu vydala prohlášení společně s Francií. 

Cílem je dokončení Evropského výzkumného prostoru, aby bylo možné vytvořit 

skutečný jednotný trh v oblasti znalostí, výzkumu a inovací. Důležitým krokem je vytváření 

finančních zdrojů pro výzkum v oblasti rizikového kapitálu, především v oblasti aplikovaného 

výzkumu. Premiér P. Nečas informoval, že je v ČR vedena diskuse, zda přeměnit část 

finančních zdrojů Technologické agentury do podoby Státního fondu rizikového kapitálu, 

který by financoval výzkumné a vývojové aktivity. 

Ad 2) Očekává se předložení návrhu Francie a Německa na vytvoření tzv. hospodářské 

vlády pro společnou koordinaci hospodářství EU. 

Ad 3)  Premiér P. Nečas konstatoval, že v  oblasti jednotného patentu lze očekávat 

krok vedoucí k upevnění principu posílené spolupráce. Debata je vedena o použití jazyků, 

některé státy nesouhlasí s používáním pouze dvou, nebo tří jazyků. 

Ad 4) Rozšiřování Schengenského prostoru o Rumunsko a Bulharsko bylo zastaveno 

na návrh Německa a Francie. 
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Př. J. Bauera zajímalo, jaký postoj zastává ČR k otázce přistoupení Bulharska  

a Rumunska do Schengenského prostoru. 

Premiér P. Nečas vysvětlil, že ČR je solidární s  nově přistupujícími zeměmi do 

Schengenského prostoru, protože má s touto procedurou zkušenosti. Rumunsko a Bulharsko 

již investovaly velké finanční prostředky do přístupových opatření. Uvedl, že ČR podporuje 

rozšíření Schengenského prostoru. 

Posl. V. Paggio konstatoval, že na zasedání Evropské rady bude vedena debata  

o mechanismech kontroly nad rozpočty jednotlivých států a hodnocení makroekonomické 

rovnováhy. Zajímal jej názor premiéra na hodnocení makroekonomické rovnováhy 

jednotlivých zemí za podmínky, kdy malé ekonomiky jsou specializovanější, než velké. 

Premiér P. Nečas uvedl, že klíčová debata bude vedena o definici indikátorů, které 

ukáží případnou ekonomickou nestabilitu států. Zájmem ČR je zavést takové indikátory, které 

nepoškodí českou ekonomiku. 

Př. J. Bauer konstatoval, že zítra bude projednávat výborem prodiskutované 

dokumenty o makroekonomické rovnováze Poslanecká sněmovna. Podotkl, že Německo  

a Francie v souvislosti se zavedením evropského mechanismu stability navrhují novelizovat 

Lisabonskou smlouvu.  

Premiér P. Nečas upřesnil, že by se jednalo o úpravu čl. 136 SFEU, která by umožnila 

členským zemím postupovat v oblasti stabilizace financí na základě multilatelární smlouvy 

mimo rámec základních smluv EU. ČR musí v této věci postupovat v souladu se svým 

ústavním pořádkem, proto využije institutu vázaného mandátu před hlasováním na jednání 

Evropské rady. 

Posl. A. Putnová v souvislosti s problematikou inovací uvedla, že je třeba motivovat 

soukromý sektor pro investice do rizikového kapitálu. Konstatovala, že soukromý a veřejný 

kapitál je spojen v oblasti výzkumu v celé řadě zemí. Příklad Technologické agentury 

nepovažuje za šťastný. 

Př. J. Bauer poděkoval premiéru P. Nečasovi za informace. 

 

2. Sdělení předsedy 
 

Př. J. Bauer informoval členy výboru, že příští schůze se bude konat dne 24. února od 

9.00 hod. Před jejím zahájením se sejde předsednictvo výboru a projedná plán aktivit v rámci 

tohoto pololetí. 

Př. J. Bauer dále navrhnul přijmout usnesení, kterým jej výbor pověří k  přípravě  

a svolání následující schůze. Poslanci přijali usnesení, kterým zmocnili předsedu výboru ke 

stanovení termínu příští schůze, k jejímu svolání a k přípravě jejího pořadu /usn. č. 62, hlasování 

13-0-0 je zachyceno v příloze/. 

 

3. Různé 

 

Posl. D. Váhalová připomněla, že schůze podvýboru pro regionální a přeshraniční 

spolupráci se bude konat dne 24. února po skončení schůze VEZ. 

 

Schůze skončila ve 14.00 hodin. 

 
/zapsala Eva Hadravová/ 

 

 

 

Josef Šenfeld v. r.     Jan Bauer v. r. 

ověřovatel výboru     předseda výboru 


